
افطاری مدافعان حرم
شــر داعش که از ســر خیلی از مردم 
ســوریه کوتاه شــد، چنــد ماهی هم 
هســت که کرونا آمده و ممکن اســت 
ما حواسمان به خبرهای سوریه نباشد. 
اما واقعیت این اســت کــه تکفیری ها 
هنوز در بخش های محدودی از سوریه 

هستند. 
ایــن یعنی مدافعان حرم نیز که این روزهــا کمتر از آن ها یاد می کنیم، 
هنوز باید در ســوریه حضور داشته باشند. خبرگزاری فارس روز گذشته 
تصویری از سفره افطار امسال برو بچه های فاطمیون در»تدمر« را منتشر 

کرد که دیدنش خالی از لطف نیست. 

مرگ ویژه تهیدستان
خبر دفن قربانیــان آمریکایی کرونا در 
گورهای دســته جمعی، خبــر تازه ای 

نیست. 
اما آنچه »ویکــی دنیل« مدرس تاریخ 
در دانشگاه کیس وسترن ریزرو درباره 
این ماجرا نوشــته، نــگاه تازه و جالبی 
اســت: »تدفین تهیدستان در گورهای 
جمعی و بی نام و نشــان در آمریکا ســال هاســت که به دلیل افزایش 
هزینه های تشییع جنازه و تدفین بوده و اکنون وخیم تر هم شده است... 
این احتمال نزدیک به یقین وجود دارد که حتی در پســا کرونا شــاهد 
 افزایش تعداد کســانی باشــیم که به این شیوه راهی ســفر ابدی خود 

خواهند شد«.

چطوری کریس؟!
کُری خواندن میان برخی ورزشــکاران 
نــه چیز جدیــدی و نه خیلی دســت 

خودشان است! 
دیــروز که خبــر رســید کمیته ملی 
المپیک مجســمه بیرانوند را ســاخته، 
دروازه بان تیم ملــی در توییتر به این 
خبر واکنش نشان داد و تشکر کرد اما 
تهِ توییتش به رونالدو هم طعنه زد: » دمشون گرم عین خودم ساختن... 

از مجسمه های رونالدو هم خیلی بهتره«! 

باز هم دروغ
دو روز پیــش کانال هــای وابســته به 
منافقین بــا انتشــار تصاویری مدعی 
شــدند کادر درمان بیمارســتان امام 
رضا)ع( مشهد به دلیل کمبود امکانات، 
تجمــع اعتراضی برگــزار کردند. حالا 
مرکز »مقابله با شــایعات ســایبری« 
اعلام کرده این تصاویر، در روزهای ۱۶ 

و ۱۷ فروردین هم با همین عنوان منتشر و تکذیب شده بود. 
ایــن مرکــز گفته اســت در همــان مراحــل اولیــه شــیوع اپیدمی 
کرونــا در ایــران، ایــن بیمارســتان بــا کمبــود امکانــات مواجــه 
 شــد کــه بــا اعــزام ۲۰۰ پرســتار و امکانــات ویــژه، مشــکلات 

برطرف شد.

روایت اول
 به قاسم سلیمانی افتخار می کنم

 قدس زندگی مصاحبه جنجالی بی بی سی با »اردشیر 
زاهــدی« وزیر امورخارجه دوران پهلوی با این تیتر در 
فضای مجازی منتشــر شده اســت: »اردشیر زاهدی: 
مخالفت من با تحریم ها به معنی حمایت از جمهوری 

اسلامی ایرانی نیست«.
اما متن کامل این مصاحبه که چیزی خلاف این تیتر را 
می گوید، فقط چند ساعت پس از انتشار در شبکه های 
اجتماعی جنجال به پا کرد و کاربران در واکنش به این 
مصاحبه هشتگ #اردشیر_زاهدی را در توییتر فارسی 
ترند کردند. اگر برایتان سؤال شده که دلیل داغ شدن 
هشتگ نام اردشیر زاهدی در توییتر چیست، بد نیست 

بخش هایی از این مصاحبه را در ادامه بخوانید.
در پاسخ به این ســؤال که مخالفت شما با تحریم، س

نتیجه ای جز تقویت جمهوری اســلامی ندارد و نوعی 
حمایت از جمهوری اســلامی تلقی می شود، آیا شما 
از جمهوری اسلامی حمایت می کنید، گفت: راجع به 
دولت و جمهوری اسلامی هیچ وقت صحبت نکردم و 
نمی کنم، در این موضوع عقیده ام بوده و هست درحالی 
که مــا در اینجا]خارج[ خــوش می گذرانیم و خوب 
می خوریم، دلم با ایرانی هایی است که در ایران شرایط 
اقتصادی مساعد و حتی دارو ندارند. آن ها را برادران و 

خواهران خودم می خوانم.
درپاســخ به این پرسش که آیا حمایت شما از آقای س

سلیمانی به این معنا نیست که شما به سمت حمایت 
از جمهوری اسلامی کشــیده شده اید، گفت: بگذارید 
هرکسی هرچیزی دلش می خواهد بگوید؛ این سربازان 
و افســران و به بالا]فرماندهان[ به قرآن و مملکتشان 
قســم خوردند و برای مملکتشــان مقابل اســرائیل 

جنگیدند و از مملکتشان دفاع کردند.
من به او] قاســم سلیمانی[ افتخار می کردم، افتخار س

می کنم و افتخار خواهم کرد، کسی که جان خودش را 
در راه مملکتش فدا کرد نه کســانی که خودشان را به 

پول فروخته اند.
۶۰ میلیون از جمعیت امروز ایرانی ســواد دارند و س

4۰ میلیون آن ها مدرســه و دانشگاه رفته و یا دکتر و 
مهندس هســتند ۲۰ میلیون از این جمعیت خانم ها 
هســتند و این سرمایه ای است که بسیاری از کشورها 

آن را ندارند. من به منابع انسانی ایران افتخار می کنم.
آینده ایران در اختیار کسانی است که اراده دارند و س

می توانند خودشان دولت را بیاورند و ببرند و ما در خارج 
چنین حقی را نداریم.

آمریکا و شرکایش مانند اسرائیل و سعودی در برابر س
ایران به زانو درآمدند. آن ها خلاف قانون ســازمان ملل 
که خودشــان در آن حضور دارند و در آنجا رأی دادند 

عمل می کنند.
دولت ایران امروز مال مردم ایران اســت. آن جوانان س

هستند که برای خودشان تصمیم می گیرند. ما کسانی 
که از ایران رفتیم پول هم برای خودمان برداشــتیم و 
آوردیم حق نداریم بگوییم لنگش کن! این خلاف شرف 

است.
ما چندین میلیارد پول برای خرید طیاره و... دادیم اما س

امروز ایران خودش هواپیما و زیردریایی می سازد، من به 
آن ها افتخار می کنم.

من صریح بگویم آینده ایران برای جوانان ایران است. س

من به این جوان ها ســر تعظیم فرود می آورم، من به 
آن ها حسادت نمی کنم چرا که بیشتر از من می فهمند 
و مناسبات زندگی امروزی را هم رعایت می کنند، حتی 

در مساجد ما هم امروزه کامپیوتر است.
در ادامه هم می توانید چند نمونه از توییت های منتشر 

شده توسط کاربران در این زمینه را بخوانید:
هم می شه اردشیر زاهدی، وزیر خارجه دوران پهلوی س

و مخالف جمهوری اسلامی باشی اما به قدرت نظامی 
و موشکی ایران و به امثال سردار سلیمانی افتخار کنی 
و مخالف تحریم باشــی، هم می شــه مثل بعضیا نون 
جمهوری اســلامی رو بخوری و هــر روز یه جوری به 
نظام جفتک بزنی. به تفاوت این دوتا می گفتن شرافت، 

می گن وجدان.
اردشیر زاهدی گفته ایرانیان خارج نشین که خواهان س

جنگ علیه ایران هستند ایرانی نیستند! مدت هاست 
کــه ایده تقنیــن امکان ســلب تابعیــت از ایرانیان 
مشارکت کننده در جنگ یا حامی و مروج آن در حال 
بررسی است. سخنان زاهدی نشان داد این ایده علاوه 

بر معقول بودن، مقبول هم هست.

روایت دوم
درباره نابودی اسرائیل

از قدیم گفته اند در همیشه روی یک پاشنه نمی چرخد. 
به همین خاطر برخلاف همیشه که هالیوود با همکاری 
ســرمایه گذارهای اســرائیلی فیلم های جورواجور علیه 
مخالفانشــان می ســازد، این بار مصری ها دســت به کار 
شده اند و سریالی علیه اسرائیل ساخته اند که روند نابودی 

صهیونیست ها در آینده را پیش بینی می کند. 
در توضیح خلاصه  ســریال »النهایه« یــا »پایان« که به 
نویسندگی عمرو سمیر عاطف، کارگردانی یاسر سامی و 
تهیه کنندگی سینرجی تامر مرسی ساخته شده، آمده: این 
سریال زندگی یک مهندس و رخدادهای سال را به تصویر 
می کشد.مهندسی که تلاش دارد در برابر سلطه تکنولوژی 
بر زندگی بشر مقاومت کند اما تلاش هایش او را به سمت 
رویارویی های خطرناک به ویژه ظهور یک روبات می کشاند. 
در این سریال زوال و نابودی رژیم صهیونیستی پیش بینی 

شده است.
اولین ســکانس سریال، کودکانی در سال ۲۱۲۰ را نشان 
می دهد که در حال آموختن تاریخ جنگ های آزادسازی 

شهر قدس هستند.
معلم در این قســمت ســریال به دانش آموزان توضیح 
می دهد که در جنگ »آزادسازی شهر قدس« کشورهای 
عربی توانسته اند سرزمین های اشغالی را به صاحبان اصلی 

آن یعنی فلسطینی ها برگردانند. 
صهیونیســت ها البته انگار طاقت تماشای این سریال را 
نداشــته اند چرا که پس از پخش فقط یک قسمت از آن، 
موجی از انتقادها علیه آن در اســرائیل راه افتاده اســت. 
کار حتی به جایی رســیده کــه وزارت امور خارجه رژیم 
صهیونیستی با صدور بیانیه ای به این سریال انتقاد کرده و 
عصبانیت شدید خود را نسبت به محتوای قسمت اول آن 
نشان داده است! وزارت امورخارجه اسرائیل این سریال را 

»تأسف بار و غیرقابل قبول« توصیف کرده است!
مصری هــا هم البته انتقاد صهیونیســت ها را بی پاســخ 
نگذاشته اند. تامر الشهاوی، یکی از نمایندگان و افسر جنگی 
ســابق سازمان اطلاعات و عضو کمیسیون دفاع و امنیت 
ملی مصر، پاسخ صهیونیست ها را به سبک خودشان داده 

و در واکنش به بیانیه وزارت خارجه رژیم صهیونیستی در 
خصوص سریال مصری »النهایه« خطاب به وزارت خارجه 
رژیم صهیونیستی گفته است:»در هنر جایی برای انتقاد 
وجود ندارد و نمی تواند در چارچوب عقاید و افکار شــما 

باشد و شما باید پذیرای افکار و ایده های مختلف باشید«!
پس از بالا گرفتن دعواهای سیاسی درباره سریال النهایه، 
این سریال حسابی در میان کشورهای عرب زبان محبوب 
شده و احتمالاً نسخه های ترجمه  شده آن هم به زودی در 

سرتاسر جهان پخش خواهد شد.

روایت سوم
پل های پشت سرش را خراب کرده

دو روز پیش ســالگرد شهادت مصطفی قاسمی، طلبه 
همدانی بود که توسط یکی از اوباش، رو به روی خانه اش 
به شهادت رسیده بود. اگر خاطرتان باشد همان روزها 
بحث حضور نیروهای حشدالشعبی در خوزستان هم در 
فضای مجازی داغ شده بود و یک حساب مجازی جعلی 
با تصویر یک طلبه از دختران و زنان خوزستانی خواسته 
بود به صیغه نیروهای حشدالشــعبی درآیند. هرچند 
همان روزها جعلی بودن این حساب توییتری اثبات شد 
اما »مهناز افشار« با انتشار توییتی در فضای مجازی به 
حواشی پیرامون این ماجرا دامن زد و موجی منفی علیه 

روحانیون ایجاد کرد. 
خانم افشار در این توییت جنجالی نوشته بود:»افسوس به 
حال اونایی که وقتی از غیرت برادر خوزستانی گفتم یقه 
دریدن و به من و امثال من برچسب و تهمت نژادپرستی 

زدن اما حالا در مقابل چنین حقارتی ساکت موندن«. 
فردای انتشار همین توییت هم بود که طلبه همدانی 
توسط یکی از اوباش به شهادت رسید. خیلی ها همان 
موقع مهناز افشــار را یکی از مقصران حمله به طلبه 
همدانی معرفی کردند. پــس از بالا گرفتن انتقادها از 
مهناز افشار، این بازیگر توییتش را پاک کرد و چند روز 

بعد هم از کشور خارج شد و دیگر بازنگشت.
حالا که یک سال از آن ماجرا می گذرد اما مهناز افشار 
با انتشــار لایوی در اینستاگرامش سعی کرده خودش 
را تبرئه کند. او در لایو اینســتاگرامی اش ادعا  می کند 
توییت جنجالی را یک روز پس از شهادت طلبه همدانی 
و به درخواست محسن تنابنده منتشر کرده و نقشی در 
تحریک آن جوان برای قتل طلبه همدانی نداشته است. 
هرچند این توییت از صفحه مهناز افشار پاک شده اما 
با یک جست وجوی ساده در اینترنت متوجه خواهید 
شد که تاریخ انتشار توییت مهناز افشار برمی گردد به 
ششم اردیبهشــت، یعنی دقیقاً یک روز پیش از آنکه 

طلبه 49ساله همدانی به شهادت برسد.
کاربران فضای مجازی هــم در واکنش به دروغگویی 
مهناز افشــار، هشــتگ مربوط به نــام او را در توییتر 
فارســی ترند کرده اند. در ادامه می توانید چند نمونه از 

توییت های منتشر شده توسط کاربران را بخوانید:
»تلاش های مهناز افشار بی فایده است. این خانم تمام 
پل های پشت سرش را خراب کرده و خودش هم می داند 
که در صورت بازگشــت به ایران محاکمه خواهد شد... 
مهناز افشار به ایران برنخواهد گشت چون از عاقبتش 
خبر دارد. در ارتباط با این قتل هم شــاکی خصوصی 
وجود دارد... حالا هی بشینه واسه هواداراش قصه بگه... 
سرانجام در جایی عرض این جوی آب وسیع می شه و 

حرف ها و اعمال منافقانه برای همه هویدا خواهد شد«.

آفتابِ داغ و سایه ولرم
رقیه توسلی: می گویم: دارند چاه مستراح خالی می کنند توی خیابانمان، 

خفه شدیم رفت.
می گوید: اینجا تعفن پشــت تعفن. ســه روز است همسایه ها مسابقه تخلیه 

گذاشته اند.
می گویم: غرقآب شده دلم، غصه تنهایی ات را می خورم »علی«جان.

می گوید: پس منو نمی دونی که می خوام قید آرزوهای دور و درازُ بزنم برگردم 
ایران، پیشتون.

می گویم: کرونا اجازه نمی دهد جُم بخوریم داداش. چهار میخمان کرده.
می گوید: آمارها را نخوان. اینجا وضع به مراتب داغان تر است.

می گویم: نصف گل های خانه ام خشک شده.
می گوید: وای وای! گلدان های من که از دَم پودر شده اند.

کم مانده شــاخ دربیاورم. این بشــری که همصحبتم شده، هیچ شباهتی به 
»علی« ندارد. از کوره درمی روم و به قصد قیچی بازی نفسگیرمان می گویم: اگر 

کاری نداری خداحافظی کنم باهات؟
یکهو غش غش خنده می شــود پشت تلفن که: بی جنبه! داشتم سربه سرت 
می ذاشتم. چند وقتیه یاد خانوم ریاحی افتادم... اگر بدانی گیر چه آدمیزادی 
افتــاده ام! بس که مدارایش کردم و حرف نــزدن را ترجیح دادم فکر کنم در 
آستانه افسردگی ام. صدها مرتبه از خانوم ریاحی وحشتناک تر است این موجود 

دو پا.
عادتش یادت است دیگر؟ 

احتیاج به فکر ندارد او در خانه ما یک مَثَل بود، به خاطر صفت عجیبش.
خدانکرده جمله ای بین او و هر انسان دیگری ردوبدل می شد، تا تمام زورش را 
نمی زد بفهماند اوضاعش خراب تر و پیچیده تر از مال اوست، دست بردار نبود.

هــر که هرچه می گفت، چند درجه وخیم ترش را تحویل می داد، هر که هر 
چه تعریف می کرد او با چند ریشتر اضافه تر وارد گود می شد... یک طورهایی 
شکل بازار بورس و حراج بود این خانوم... رقم پیشنهادی بالاتر، همیشه متعلق 

به او بود.
مکالمه مان که تمام می شــود به قصد پختن میرزاقاســمی، چند بادمجان 
می آورم از یخچال بــرای کباب کردن، اما قدیم هــا زورش می چربد و پرت 
می شوم به کودکی. آنجا که ظهرها، صدای زنگ دوچرخه های دخترانه و آفتاب 
داغ و سایه ولرم داشت. یاد خانوم ریاحی می افتم که چندباری زنجیر چرخم را 
جا انداخت و با تلمبه شان، باد لاستیک هایم را تنظیم کرد. یاد نان پنیر سبزی 
که برای مرجانش می آورد و من. یاد لبخندی که همیشه توی چشم هایش 

می گذاشت و صدباریکلا گفتن های با لهجه اش.
بادمجان ها را می گذارم توی فر و با خودم می گویم: سیاهِ سیاه و سفیدِ سفید 
نداریم اصلاً. آدمیزاد یعنی جمع نقص و قوت... اما خوب تر این اســت خانوم 

ریاحی نباشیم. 
دقایقی بعد همان طور که پوســت بادمجان ها را برمی دارم از خودم ســؤال 
می کنم؛ بانو! شــما خودتان چقدر نمک و فلفلتان اندازه اســت و چنددرصد 

خانوم ریاحی بازار بورس نیستید؟

مجاز آباد
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ورزشورزش
پای برانکو روی گلوی سرخ ها

کارد به استخوان پرسپولیسی ها 
رسید؛ تمرین نمی کنیم

آغاز خانه تکانی مدیرعامل استقلال 

تیم مجیدی در بدنه اجرایی 
کوچک تر شد

 بررسی اما و اگرهای بازگشایی سینماها از عید فطر

مُسکنی که درد را ساکت نمی کند

دیاباته در گفت و گو با قدس:

برای بازگشت به »لوشامپیونه« 
روی لیگ ایران حساب کردم

روزمره نگاری

حکایت امروز

عباسعلی سپاهی یونسی
annotation@qudsonline.ir

چراغ خود برافروختن
ســال پیش بود که دوستی از سیستان و 
بلوچســتان با من تماس گرفت و از این 
گفت که علاقه مند به کتاب و کتاب خوانی 
اســت و دوســت دارد بــرای بچه هــای 
روســتایش کاری بکند. چند روز بعد او از 
مشهد تماس گرفت و خودش را رساند به 
جلسه شــعرم در حوزه هنری در روزی از 

روزهای مرداد ماه و برای من و اعضای جلسه، از کاری که در تیرماه در حوزه 
کتاب خوانی شروع کرده بود گفت. برایم جالب بود که آن همه شور و علاقه را 
در وجود عبدالقادر بلوچ می دیدم. از آن روز و آن دیدار، من و بلوچ با هم دوست 
شدیم، نشان به آن نشان که هر از گاهی عکسی، نوشته ای و... از فعالیتی که 
در روستایش یعنی وشنام دُرّی شروع کرده بود، می فرستاد. در فضای مجازی 
صفحه ای برای کتابخانه روستا راه انداخت و از این طریق با اهالی ادبیات کودک 

هم ارتباط گرفت.
چند ماه بعد، در جریان سیل سیستان و بلوچستان دوباره من و بلوچ همدیگر 
را دیدیــم. آمده بود به کمک هم اســتانی هایش همراه با عبدالحکیم بهار در 
پایگاه هلال احمر و در این میان خواست سری به کتابخانه روستایشان بزنم. 
روز آخر که قرار بود خودم را به فرودگاه چابهار برسانم و زحمتش افتاد به گردن 
دوستی که با ماشین خودش از مشهد برای کمک رسانی آمده بود، فرصتی شد 
تا سر راه رفتن به فرودگاه، به روستای وشنام برویم. رفتیم و تلاش دوستمان را 
دیدیم. بچه ها با دیدن ما جمع شدند و چند دقیقه ای میهمانشان بودیم و بعد 
هم عبدالقادر بلوچ به رسم میهمان نوازی بلوچ ها برایمان سفره انداخت و ما را 

بیش از پیش شرمنده کرد.
کرونا که همه را درگیر کرد، کتابخانه روســتای وشــنام هم تعطیل شد اما 
چون عبدالقادر بلوچ با عشق کار می کند، کتاب خوانی در روستا تعطیل نشد. 
برایم نوشــت که سبد کتاب تهیه کرده است و کتاب ها را به دست بچه ها در 
خانه هایشان می رســاند تا آن ها از خواندن باز نمانند. کلیپ های کتاب خوانی 
بچه های روســتا را در اینستاگرام پســت می کند و در کنار این اتفاق خوب، 
بچه های روستا را تشویق کرده که هنر سوزن دوزی را از مادرانشان یاد بگیرند.

بچه های روســتا در پویش با کتاب در خانه شرکت کردند و پس از فراخوان 
معاونت امور فرهنگی ستاد هماهنگی شــهرها و روستاهای دوستدار کتاب، 
بچه های کتابخانه روســتای وشنام دری، با بیشترین شرکت کننده در استان 

سیستان و بلوچستان فعال بوده و هستند.
عبدالقادر بلوچ برای من از آن جنس آدم هایی اســت که عاشــقانه بچه ها و 
روستایش را دوست دارد. از آن نوع آدم هایی که مولوی توصیفشان کرده است: 

تو مگو همه به جنگند و ز صلح من چه آید
تو یکي نه ای هزاري تو چراغ خود برافروز

که یکي چراغ روشن ز هزار مرده بهتر
که به است یک قد خوش ز هزار قامت کوز

و روزگار ما و جامعه ما چقدر به این چراغ روشن کنندگان نیاز دارد. آدم هایی 
که برکنار از سیســتم و... کار خودشان را می کنند؛ کاری که برای مهم ترین 
بخش جامعه یعنی کودکان انجام می شــود که می تواند سرنوشت آن ها را به 
کلی دگرگون کند. باید در جای جای سرزمینمان حواسمان به آدم هایی مانند 

بلوچ باشد و کارشان را قدر بدانیم به هر شکلی که می توانیم.

روایت مجازیروایت مجازی

 از مصاحبه اردشیر زاهدی  از مصاحبه اردشیر زاهدی 
تا لایو جنجالی مهناز افشارتا لایو جنجالی مهناز افشار
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ورزش: بازیکنان پرسپولیس نگران دریافتی های خود بابت 
مطالبات این فصل هســتند و باشگاه را تهدید کردند در 
صورت عدم دریافت آن در تمرینات شرکت نخواهند کرد.

باشگاه پرسپولیس درگیر مشکلات مالی بزرگی شده و 
در وهله اول آن ها بنا را بر پرداخت مطالبات دردسرساز 
گذاشته اند تا از این بابت گزندی به باشگاه از حیث کسر 
امتیاز و سقوط احتمالی وارد نشود. این موضوع در کنار 
دریافتی کمی که بازیکنان در پایان سال داشته اند باعث 
شــده تا آن ها گلایه خود را در این زمینه اعلام کنند و 
مدعی شــده اند در صورت شروع مجدد تمرینات و عدم 

دریافتی، در آن حضور نخواهند یافت.
بازیکنان پرسپولیس در حال حاضر به طور میانگین 45 
تا 50 درصد دریافتی داشته اند )به جز بازیکنان خارجی 
که دریافتی کمتری داشته اند(. از سوی دیگر مشکلات 
مالی در کنار پرونده های فیفا که باید به زودی از ســوی 
مدیران حل و فصل شود این نگرانی را به وجود آورده که 
در صورت واریز وجه به خزانه باشگاه نیز، این منابع صرف 
پرداخت بدهی ها از جمله طلب برانکو و دستیارانش، ماریو 

بودیمیر، نیلسون و ... خواهد شد. 
هرچند باشــگاه این امیدواری را به بازیکنان داده که در 
رایزنی با فیفا، موافقــت آن ها را برای پرداخت مطالبات 
از پول بلوکه شــده این باشگاه را دریافت کرده است اما 
با یک حساب سرانگشــتی کاملاً مشخص است که در 
شرایط فعلی میزان اندوخته باشگاه پرسپولیس در فیفا، 
خیلی کمتر از مبلغی است که سرخ ها باید برای مطالبات 

پرداخت کنند.

تهدید بازیکنان#
بازیکنان با استناد به این موضوع خواهان مشخص شدن 
هر چه زودتر تکلیف مطالبات خود شده اند و پرداختی 
تنها 3 درصد پیش از ســال جدید نیز به شدت آن ها را 
ناراحت کرده است و مدعی هستند برخلاف وعده ها این 
مبلغ نتوانسته انتظارات آن ها را برآورده کند. در نهایت 
در شرایطی که بازیکنان پرسپولیس نیز قصد دارند طی 
استوری های گلایه آمیز این موضوع را علنی کنند، اعلام 
کرده اند که در صورت عدم پرداخت تعهدات وعده شده 
تا شــروع دور جدید تمرینات، در آن شرکت نخواهند 

کرد.

جمعه پرسپولیسی ها و برانکو#
از سویی باشــگاه پرسپولیس تا اخر این هفته فرصت 

دارد بــا برانکو مذاکره کرده و طلب وی را تقســیط 
کند. باوجود آنکه تصور می شــد تیم مدیریت جدید 
باشــگاه پرســپولیس، از در مذاکره و صلح وارد شود 
امــا به دلیل فقدان منابع مالی بــه دنبال راهی برای 
کشتن وقت هستند تا بتوانند در موعد پرداخت، مبلغ 
۷00 هزار یورویی مدنظر برانکو را داشته باشند. با این 
حال برانکو این وقت کشــی و اتلاف وقت را برخلاف 
تعهدی که از نظر شــخصی به باشــگاه پرسپولیس 
داشت، می داند و از این موضوع ناراحت و دلخور شده 
است. با این وصف دارو گوشیچ وکیل سرمربی سابق 
کروات پرســپولیس در پی تکمیل مدارک و ارســال 
اظهارنامه ای اســت که در رونــد طبیعی و تدریجی 
وصــول پول های عقب افتــاده در پرونده های فیفایی 

وجود دارد. 
در نتیجه پرسپولیس تا روز شنبه برابر صلح و تقسیط 
مبلــغ مورد نظر برانکو وقــت دارد و اگر این موضوع 
به روزهای بعد موکول شــود، کار از دســت سرمربی 
کروات سرخپوشــان نیز خارج خواهد شــد و فیفا با 
در نظــر گرفتن جرایــم احتمالی، پــول برانکو را از 

پرسپولیس وصول خواهد کرد.

پایبرانکورویگلویسرخها

کارد به استخوان پرسپولیسی ها رسید؛ تمرین نمی کنیم

ایگواین:بهخاطرمادرمازترکتیمملیمنصرفشدم
ورزش: ستاره تیم ملی آرژانتین ادعا کرد پس از ناکامی در بازی نهایی جام جهانی 
2014 تنهــا به  توصیه مادرش از ترک تیم ملی منصرف شــد. گونســالو ایگواین  
32ساله در مصاحبه با مارکا در خصوص یکی از رازهای مهم زندگی اش اظهار کرد: 
»پس از شکســت مقابل آلمان در فینال جام جهانی تصمیم گرفتم فوتبال را کنار 
بگــذارم اما مادرم من را متقاعد کرد تا نظرم را تغییر دهم. اگر به من بود، قطعاً از 
فوتبال خداحافظی می کردم اما مادرم به من گفت »تو باید به فوتبالت ادامه دهی«. 

فوتبال و توپ را دوست دارم اما مادرم را بیش تر!«

بازگشتاحتمالیکاوانیبهسریآ
ورزش:گفته می شود پس از یک فصل ناموفق و از دست دادن بیشتر بازی های اینتر 
به دلیل مصدومیت، ستاره شیلیایی یعنی الکسیس سانچز در نقل و انتقالات پیش رو 
به منچستریونایتد بازخواهد گشت. با جدایی احتمالی سانچز از نراتزوری، این باشگاه 
به دنبال جذب یک مهاجم تراز اول خواهد بود که حالا گاتزتا دلو اسپرت مدعی شده 
که باشگاه ایتالیایی به دنبال جذب ادینسون کاوانی از پاری سن ژرمن است. قرارداد 
ستاره اروگوئه ای پاری سن ژرمن در تاریخ 30 ژوئن به پایان می رسد و به همین دلیل 

باشگاه اینتر می تواند این بازیکن را با قراردادی آزاد به سن سیرو بیاورد. 

وحشتباشگاهاورتونازمیهمانیجنجالیمویسهکین
ورزش:باشگاه اورتون به اقدام اخیر مویسه کین برای برگزاری یک میهمانی جنجالی 
در بحبوحه شیوع کرونا در انگلیس واکنش نشان داد. در بیانیه این باشگاه آمده است: 
باشگاه اورتون از اطلاع از ماجرای بی توجهی بازیکن تیم اصلی به دستورعمل های دولتی 
و سیاست های باشگاه در ارتباط با بحران ویروس کرونا، وحشت زده شده است. باشگاه 
اورتون مراتب عمیق تأســف خود از این اتفاق را به اطلاع بازیکن رسانده و در خصوص 
تکرار چنین رفتار های غیرقابل قبولی به او تذکر داده اســت. کارکنان فوق العاده بخش 

سلامت به خاطر تلاش ها و فداکاری هایشان سزاوار نهایت احترام هستند. 

مبلغهنگفتبرایتوپامضاشدهگیگز
ورزش:رایان گیگز سرمربی تیم ملی ولز و اسطوره باشگاه منچستریونایتد چندی 
پیش سفری به کشــور کرواسی داشت و از یک انجمن کودکان معلول ذهنی نیز 
دیدار کرد. انتشار تصاویری از گیگز در کنار »آنته«، کودک معلول ذهنی که توپی 

امضا شده از گیگز را در اختیار دارد، بازتاب مثبتی در رسانه های کرواسی داشت.
طبق ادعای منابع کروات، این توپ امضا شده در یک حساب اینستاگرامی به مزایده 
گذاشــته شده اســت. قیمت از 200 کونا)واحد پول کرواسی( شروع شد و در 20 

ساعت اکنون به 24.۷ کونا )16.5 میلیون تومان( افزایش یافته است. 

ورزش:دروازه بــان تیم فوتبال پرســپولیس گفت: 
مجســمه بســیار زیبایــی از مــن در کمیته ملی 
المپیک ساخته شــده و باید از سازندگان آن تشکر 
کنم. علیرضا بیرانوند در گفت و گو با رســانه باشــگاه 
پرســپولیس، در خصوص نصب مجسمه او در موزه 
ورزش، المپیــک و پارالمپیک اظهار کرد: واقعاً اتفاق 
بزرگی بــرای مــن در زندگی حرفــه ای ام رخ داد. 
بی نهایت از این موضوع خوشحالم و فکر می کنم پس 
از مرحوم ســیروس قایقران دومیــن بازیکن فوتبال 
هستم که مجسمه ام در موزه وزارت ورزش و کمیته 

ملی المپیک نصب شده است. 
جا دارد از همین طریق از آقای صالحی امیری رئیس 
کمیته ملی المپیک تشکر و قدردانی کنم که این کار 
را انجــام داد. این اتفاق افتخار بزرگی در زندگی من 
بوده و هست و هیچ وقت آن را فراموش نخواهم کرد.

وی ادامه داد: مردم همیشه به من لطف دارند و این 
موضوع افتخــار زیادی برای من و همه مردم خواهد 
بود. البته ناگفته نماند که خیلی دوســت داشتم که 
خودم در موزه بودم و از نزدیک مجسمه را می دیدم 

اما این فرصت دست نداد. 
مطمئناً خیلی زود به موزه ورزش می روم تا مجسمه 
خــودم را ببینم. امیــدوارم باز هم بتوانــم مردم را 
خوشــحال کنم و خوشــحالم که با عملکردم سبب 

شادی مردم کشورم شدم.
دروازه بان ملی پوش پرســپولیس در خصوص اینکه 
کاربران در فضای مجازی عنوان کرده اند که مجسمه 
از خود بیرانوند زیباتر شــده افــزود: بله به نظر من 

هم مجســمه ام از خودم خوشگل تر شده است! بدون 
شوخی باید بگویم که خیلی مجسمه زیبایی ساخته 
شــده و باید از ســازندگان آن تشکر کنم. باور کنید 
در ابتدا که مجسمه را دیدم فکر کردم عکس خودم 
است چرا که خیلی طبیعی ساخته شده و خوشحالم 

که به این خوبی ساخته شده است.

امیدوارم نماینده خوبی باشم#
بیرانوند درباره اینکه در چند وقت اخیر اتفاقات خوب 
ورزشــی برای او رقم خورده تصریح کرد: خوشحالم 
کــه در این چند وقت اتفاقــات خوبی برای من رقم 
خورده اســت. انتخابم به عنــوان بهترین پنالتی گیر 
آسیا، بهترین آسیایی در جام جهانی و ... سبب شده 
که روزهای خوبی را داشته باشم. اتفاقاتی رقم خورد 
که برایم واقعاً خوشــحال کننده بود. خیلی دوســت 
دارم پــس از رفتــن به فوتبال اروپا هــم بتوانم این 
افتخارات را در قاره ســبز تکرار کنم و نماینده خوبی 

برای فوتبال ایران در اروپا باشم.
گلــر ملی پوش پرســپولیس دربــاره آمادگی اش در 
روزهــای تعطیلی تمرینات ادامــه داد: در این مدت 
که تمرینات تعطیــل بود تمرینات اختصاصی خودم 
را انجام دادم و در شــرایط خوب بدنی هســتم. در 
ایــن مــدت تمرینات شــخصی و ســنگینی انجام 
دادم و در صورتــی کــه تمرینات دوباره آغاز شــود 
در شــرایط خوبــی خواهم بــود. با شــروع دوباره 
 تمرینات پرســپولیس قطعاً در بهترین شرایط بدنی 

خواهم بود.

ورزش:پس از اعتراض شبانه بازیکنان استقلال به مدیریت 
باشگاه خیلی ها منتظر بودند ببینند صبح دوشنبه واکنش 
مدیرعامل باشگاه چه خواهد بود؟ صبح آرام باشگاه استقلال 
خیلی ها را به اشــتباه انداخت که انگار خبری نیســت اما 
درست زمانی که خورشید به میانه آسمان رسید، سکانس 
تغییرات مدیریت در اســتقلال استارت خورد تا مشخص 
شود سعادتمند نه تنها مقابل فشار مجازی بازیکنان قصد 
عقب نشینی دارد بلکه می خواهد براســاس اصول و رفتار 

حرفه ای کار خود را پیش ببرد.

رمضانی با دو پست#
نخســتین اقدام مدیرعامل باشگاه برکناری معاون ورزشی 
باشگاه بود، ســلطانی که به واسطه ارتباط فامیلی با یکی 
از اعضای ســابق هیئت مدیره به این صندلی رسیده بود 
با معرفی جانشــینش مجبور به ترک باشــگاه شد! احمد 
ســعادتمند پس از جلسه روز یکشــنبه با سعید رمضانی 
تصمیم خود را عملیاتی کرد و او را به عنوان معاون ورزشی 
باشــگاه اســتقلال معرفی کرد تا از این به بعد یک چهره 

فوتبالی در این پست ایفای نقش کند.

هشدار رسانه ای به فرهاد#
پس از این انتخاب، خبر برکناری دوم حســابی خبرساز 
شد!محمد نوری فر مدیر رسانه ای باشگاه استقلال که در 
دوره فتح الله زاده هم در آستانه برکناری قرار داشت اما با 
حمایت مجیدی در پست خود باقی ماند، با حکم سعادتمند 
از کار برکنار شــد تا به نوعی مدیریت باشگاه به اتفاقات 
یکشنبه شب و اســتوری بازیکنان واکنش رسمی نشان 
دهد. برکناری نوری فر سبب شد حامیان او در شبکه های 

مجازی به شدت فعال شوند، و مدیرعامل باشگاه را به واسطه 
این تغییر به باد انتقاد بگیرند اما مدیران باشگاه بدون توجه 
به ایــن اتفاق از تصمیم خود دفاع کردند تا نشــان دهند 
می خواهند همچنان در موضع خود باقی بمانند، البته برخی 
منتقدان با اشاره به رابطه نزدیک مجیدی و نوری فر مدعی 
شدند این برکناری هشدار به فرهاد مجیدی بود به ویژه اینکه 
از متن بیانیه مشترک بازیکنان کاملاً پیدا بود فردی رسانه 
ای آن را تنظیم کرده است از این رو طیف مذکور برکناری 

نوری فر را هشدار به فرهاد مجیدی تلقی کردند!

درس عبرت#
از طرفی شنیده می شــود به زودی رأی کمیته انضباطی 
باشگاه در خصوص تخلف فرشید اسماعیلی هم اعلام خواهد 
شد تا به این ترتیب تکلیف بازیکنان هم روشن شود، گویا 
برخی کارشناسان حقوقی به مدیرعامل باشگاه توصیه کردند 
با تنبیه فرشید اسماعیلی ریشه اعتراض های غیر اصولی و 
دخالت در حوزه مدیریت را خشک کند تا دیگر کسی نتواند 
این گونه شاخ و شانه بکشد و در فضای رسانه ای استقلال را 

گرفتار حاشیه کند.
اما ســؤال بزرگ این جاست که سرانجام رابطه سعادتمند 
و فرهــاد مجیدی چه خواهد شــد؟اختلاف میان فرهاد 
مجیدی و سعادتمند اتفاق جدیدی نیست، فرهاد مجیدی 
از همان روز نخست که ســعادتمند به عنوان مدیرعامل 
انتخاب شــد به واسطه دوستی با موســوی حاضر نشد 
با ســعادتمند کنار بیاید، اســتوری های متعدد فرهاد و 
رفتارهای معنادار او بیانگر این واقعیت است اما ابهام بزرگ 
اینجاســت که فرهاد مجیدی با وجود این مخالفت چرا 

موضع خود را رسمی اعلام نمی کند؟

مجسمهامدرموزهازخودمقشنگتراست

بیرانوند: دوست دارم افتخاراتم را در اروپا تکرار کنم
آغازخانهتکانیمدیرعاملاستقلال

تیم مجیدی در بدنه اجرایی کوچک تر شد

گفتوگویویژه

مدیربرنامههایجهانبخش:
قراردادبرخیخارجیهادرایرانغیرقانونیاست

ورزش:مدیر برنامه های علیرضا جهانبخش گفت: قرارداد برخی بازیکنان خارجی تیم های 
ایرانــی برای من جای تعجب دارد و حتی غیرقانونی اســت. امیر هاشــمی مقدم، مدیر 
برنامه هــای علیرضا جهانبخش، بازیکن ملی پوش ایرانی تیم فوتبال برایتون انگلیس در 

گفت وگو با رادیو تهران صحبت هایی انجام داد که گزیده آن را در زیر می خوانید:
در ایران و هنگام عقد قرارداد با بازیکنان خارجی، خیلی به زمان قرارداد و نحوه فسخ ◊

آن توجه نمی شود.
 قــرارداد برخی بازیکنان خارجی تیم هــای ایرانی برای من جای تعجب دارد و حتی ◊

غیرقانونی است.
یک قرارداد معمولاً به مدت یک تا پنج سال بسته می شود که در آن، این موضوع ذکر ◊

می شود که قرارداد ممکن است به صورت یکطرفه یا با رضایت طرفین فسخ شود.
من قراردادی دیدم که در آن، بازیکنی که قرارداد ســه ســاله امضا کرده، اگر دو ماه ◊

حقوقش را نگیرد، می تواند قراردادش را یکطرفه فسخ کند. این موضوع چگونه امکان پذیر 
است؟
در ایران خیلی سر و صدا می کنند و بازیکن را بزرگ می کنند.◊
قرارداد امضا شده باید رسمی و تایپ  شده باشد، اما می بینیم 6 صفحه از قرارداد هشت ◊

صفحه ای بازیکن دست نویس است.
در اروپا استانداردی در قرارداد ها وجود دارد که نمی توانید برخی از آن ها را حذف کنید.◊
تنظیم قرارداد انتقال جهانبخش از داماش به نایمخن هلند، ســه ماه طول کشید تا ◊

طرفین و بازیکن سود کنند، نه اینکه یک طرف راحت بتواند سوءاستفاده کند.
بزرگ ترین عامل شکست باشگاه های ایرانی در پرونده های فیفا این است که قرارداد های ◊

آن ها بر اساس استاندارد های فیفا نیست و تبصره هایی دارد که به نفع باشگاه نخواهد بود.
فیفا با کسی شوخی ندارد.◊
شاید دلال ها بخواهند خیلی کار ها بکنند، اما فدراسیون فوتبال و باشگاه ها را در این ◊

موضوع مقصر می دانم.
بازی در تیم های بزرگی، چون استقلال، پرسپولیس، سپاهان و ذوب آهن باید آرزوی ◊

بازیکنان باشد.

حمیدرضاعرب:شــیخ دیاباته با وجود آنکه دلخوری 
شــدیدی از مسئولان باشگاه اســتقلال دارد اما هرگز 
نمی خواهد با این باشــگاه وارد شکاف عمیق تری شود. 
او در حالی که در فرانســه تمرین می کند منتظر 

نخستین فرصت است تا به استقلال باز گردد.

چندروزپیشازقولتونوشــتندس
خبر این برنگردی. دارد احتمال که

راتأییدمیکنی؟
من ارتباط زیادی با رســانه ها ندارم و 
نمی دانم چه طور این اخبار منتشــر 
می شــود. مصاحبه هــای آنچنانــی 

نمی کنم. 
نمی دانــم ایــن خبرها چه طــور به 
رســانه ها کشــیده می شــود. درحال 
حاضر تمام ذهنم این اســت کــه هرچه زودتر 
اوضاع عادی شود و بتوانم به ایران برگردم. امیدوارم 

این ویروس دست از سر مردم جهان بردارد.

ازباشگاهدریافتیداشتی؟س
هنوز نه. من دریافتی نداشتم اما می دانم که باشگاه در 
تلاش اســت تا مشکل را برطرف کند. می دانم که برای 
هیچ یک از بازیکنان پولی واریز نشده است. می دانم که 
همه نگرانند ما باید صبر کنیم تا همه چیز درست شود. 
امیدوارم این اتفاق به سرعت رخ دهد تا همه از نگرانی 

خارج شــوند. به هــر حال همه ما روی تعهد باشــگاه 
حساب کرده ایم. 

فرانســویهابــهتازگیخیلیبــهتوتوجهس
میکنند،دلیلشچیست؟

به خاطر ســابقه ام در لوشــامپیونه و گل هایی است که 
برای باشگاهم استقلال زده ام. من سابقه خوبی در لیگ 
فرانســه دارم و اگر همه چیز در سال های آینده خوب 
پیش برود، به لیگ فرانســه بازمی گــردم. بعد از مالی 

فرانسه کشور دوم من است.

دلتبرایایرانتنگشده؟س
خیلی زیاد. من مردم ایران را دوست دارم. آنجا برخلاف 
برخی خبرها بســیار کشور ایده آلی برای زندگی است. 
ایــران مردم خوبی دارد و من از کیفیت غذاهای ایرانی 

خیلی لذت می برم.

شایدهمینعلایقهستکهباوجودبدقولیهاس
توراناراضینکرده.

مــن از برخی اتفاقــات ناراحتم و با باشــگاه در میان 
می گذارم اما این طور نیســت که نخواهــم برگردم. با 
باشــگاه تعامــل دارم اما انتظار دارم آن ها هم داشــته 

باشند و کمکم کنند. 
من برای بازگشت به فرانسه و بازی در لوشامپیونه روی 

درخشش در فوتبال ایران خیلی حساب کردم.

بهمناسبتتولد38سالگیاسطورهبرزیلی

کاکا: بازی هایی زندگی من را تغییر دادند!
فورفورتو/مترجم:امیرمحمدسلطانپور:برنده 
توپ طلای ســال 200۷ این هفته 38 ساله شد 
اما هنوز هم محبوبیت فوق العاده ای نزد هواداران 
فوتبــال در سراســر جهــان دارد. او در مصاحبه 
اختصاصی خود بــا مجله فورفورتــو، پنج دیدار 
فوتبال که به گفته خود او زندگیش را تغییر داده 
معرفی می کند؛ و جالب اینجاست که در دو بازی 
از آن ها به پیروزی نرسیده و در یکی از آن ها اصلًا 
به میدان نرفته است! در زیر، این بازی ها را به قلم 

کاکا می خوانیم:

30 ژوئن 2002؛ آلمان صفر برزیل #2
مــن در این بازی که فینال جــام جهانی 2002 
بود به میدان نرفتم اما بســیار افتخار می کردم که 
اســمم حتی روی نیمکت ذخیره ها قرار دارد. ما 
در این بازی مقابل آلمان یکی از بهترین تیم های 
همیشــگی جهان به میــدان می رفتیم و همین 
ســبب شــده بود که قبل از بازی استرس زیادی 
داشــته باشم. اما وقتی در نیمه دوم رونالدو دو بار 
دروازه حریف را باز کرد مطمئن بودم که قهرمان 
می شــویم. اواخر بازی بود که فلیپائو )لوئیز فلیپه 
اســکولاری( به من رو کرد و گفت: »بیا بچه، حالا 
نوبت توست« من حتی گرم هم نکردم و مستقیماً 

به کنار خط رفتم. البته متأسفانه وقتی می خواستم 
به زمین بروم داور ســوت پایان بازی را به صدا در 
آورد و ایــن فرصت به من دســت نداد. اما باز هم 
باورنکردنی بود احساسی که داشتم. من یک جوان 

20 ساله بودم که قهرمان جهان شده بودم.

25 می 2005؛ لیورپول 3 میلان 3 #
)3-2 در ضربات پنالتی(

فینــال لیگ قهرمانــان اروپا در ســال 2005 
دیــداری جــذاب و تاریخــی بود. مــا یکی از 
بهترین خطــوط دفاعی در تاریــخ را با وجود 
نســتا، مالدینی، اســتام، کافو و دیدا داشتیم. 
هنوز حقیقتاً نمی دانــم که چه اتفاقی افتاد که 
آن ها در مــدت 6 دقیقه بــازی را برگرداندند. 
هنوز هــم وقتی به صحنه مهــار ضربه پنالتی 
شوچنکو توسط یرزی دودک فکر می کنم حالم 

بد می شود. 
امــا آن بازی درس بزرگی به مــن داد. فوتبال 
ورزشــی است که هیچ وقت نمی توانید از نتیجه 
آن مطمئــن باشــید. مــن پــس از آن فینال 
پیروزی ها و جام های زیادی بدســت آوردم اما 
آن بازی در اســتانبول نقشی بســیار مهم در 

زندگی من داشت.

 اول جولای 2006؛ #
فرانسه یک برزیل صفر

من دو دیداری که در آن شکســت خوردم را بین 
بازی هــای مهم خودم انتخاب کــردم چون برای 
مــن درس های زیادی داشــتند. تیم مــا در آن 
ســال باورنکردنی بود. روبرتــو کارلوس، رونالدو و 
رونالدینیویی که تازه لیگ قهرمانان را با بارســلونا 
برنده شــد بود تنها چند نمونه از مهره های برزیل 
بودنــد. آن بازی در مرحله یک چهارم نهایی جام 
جهانــی 2006 از آن روزهایی بود که زین الدین 
زیدان در اوج کار خود قرار داشت. ما در یک صحنه 
غفلت کرده و تمرکزمان را از دست دادیم تا رؤیای 
دفاع از عنوان قهرمانی خود را بر باد رفته ببینیم. اما 
این شکست من را قوی تر کرد وسبب شد فصل بعد 

از آن موفقیت های زیادی را بدست بیاورم.

23 می 2007؛ میلان 2 لیورپول یک#
این بازی تکرار فینال دو ســال قبل بود. ما بسیار 
انگیزه داشتیم که به گونه ای در زمین حاضر شویم 
که اشتباهات سال 2005 را تکرار نکنیم. در پایان 
نیمه اول ضربه ایســتگاهی پیرلو به شانه اینزاگی 
اصابــت کرد و به درون دروازه رفت و در دقیقه 82 
نیز خود او با پاس من رینا را دور زد و دروازه لیورپول 

را فرو ریخت. اما وقتی در دقیقه پایانی درک کویت 
یکــی از گل ها را برای آ» هــا جبران کرد ما دچار 
تردید شدیم که نکند دوباره اتفاقات شب استانبول 
در حال تکرار شدن است؟ تنش زیادی در بین ما 
و تماشــاگرانمان به وجود آمده بود اما سرانجام به 
ســلامت آن دقایق را سپری کردیم که حس فوق 
العاده ای این قهرمانی به ما داد. سال 200۷ من در 

اوج فوتبال خودم بود و بهترین سال فوتبالیم بود.
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شــاید اگر تنها به نتیجه نگاه کنید احتمالاً فکر 
کنید که بازی ســاده ای را پشت سر گذاشتیم اما 
دیدار فینال جام باشگاه های جهان بسیار رقابتی و 
نزدیک بود. وقتی که بازی 2بریک دنبال می شــد 
من موفق شدم گل سوم تیمم را به ثمر برسانم. من 
پیراهنم را بالا دادم و جمله ای مذهبی را به نمایش 
گذاشتم، کاری که هر جا می روم مردم در مورد آن 
با من صحبت می کنند. وقتی سوت پایان به صدا 
در آمد مــا مثل بچه ها این ور و آن ور می دویدیم 
و خوشحالی می کردیم. فکر نمی کردم چیزی از آن 
بهتر اتفاق بیفتد اما وقتی اســم من به عنوان مرد 
برتر میدان اعلام شد فهمیدم که اشتباه می کردم!

رادوشــویچ دروازه بان کروات پرسپولیس که به دلیل کرونا 
و تعطیلی مسابقات در کشــورش به سر می برد در صفحه 
اینســتاگرام خود کیت های دروازه بانــی اش در تیم های 
مختلفی که حضور داشته را به نمایش گذاشته است. در حالی 
که رفتن بیرانوند به آنتروپ قطعی شده است و گفته می شود 
او دروازه بان اول سرخ ها در فصل بعد خواهد بود احتمالا این 
پست نمایش قدرتی است برای آنهایی که منتظرند تا عملکرد 
او را در قامت شماره یک پرسپولیس نقد کنند.رادو امار خوبی 

در کلین شیت در فصل جاری از خود به جا گذاشته است

مدافع جوان استقلال تهران در استوری اینستاگرامی خود خطاب 
به وزیر ورزش و جوانان، انتقاد تند خود را نسبت به شرایط بغرنج 
این باشــگاه بیان کرد. عارف غلامی در اســتوری خود نوشــته: 
»باشگاه استقلال با ضعف مدیریت، حق میلیون ها طرفدارش را زیر 
پا گذاشته و با انتخاب های غلط هواداران را از بالیدن به این میراث 
بزرگ محروم کرده است. ما اعضای استقلال این بار جناب عالی را 
مورد خطاب قرار دادیم و معتقدیم مسئولیت این روزهای استقلال 

بر عهده شماست«.

عارف غلامیرادوشویچ
ستاره باشگاه چلسی انگلیس کارهای خیرخواهانه زیادی 
در این روزهای شــیوع ویروس کرونا به انجام می رساند. 
کریســتین پولیسیک که از زمان حضور در بین شیرهای 
لندن درخشش خوبی داشــته عکس هایی در توییترش 
منتشــر کرده که در آن خبر از بــه عهده گرفتن هزینه 
وعده های غذایی کارکنان بیمارستان شهر محل تولدش 
»هِرشی« در ایالت پنسیلوانیا از شنبه گذشته تا یک ماه 

آینده را به عهده گرفته است.

ستاره سابق تیم های ملی آلمان و باشگاه بایرن مونیح در پستی 
اینستاگرامی عکسی در حاشیه تمرینات این باشگاه کنار علی 
کریمی منتشر کرده اســت. پودولسکی در توصیح این عکس 
نوشــته که در سال اول حضورش در بایرن بوده و از حضور در 
کنار اســطوره ای مثل کریمی لذت می برده است. او همچنین 
علی کریمی را بهترین بازیکن تاریخ ایران لقب داده است. این 
پست توسط خود کریمی هم جواب داه شده که از دلتنگی خود 

برای آن روزها می گوید.

لوکاس پودولسکیکریستین  پولیسیک

دیاباتهدرگفتوگوباقدس:

برای بازگشت به »لوشامپیونه« روی لیگ ایران حساب کردم

ضد  حمله

استینافرأیکمیتهانضباطیراتأییدکرد
پرسپولیس-سپاهان؛همان0-3

ورزش: پس از مدت ها کش و قوس سرانجام مهدی دادرس عضو کمیته 
استیناف پس از خروج از فدراسیون فوتبال اعلام کرد که این کمیته با 
بررسی دفاعیات تیم میزبان یعنی سپاهان به این نتیجه رسید که حکم 
کمیته انضباطی مبنی بر پیروزی 3-0 پرسپولیس در جریان دیدار هفته 
بیستم سرخپوشان پایتخت و طلایی پوشان سپاهان باید تأیید شود.

مهدی دادرس که علاقه ای نداشت مصاحبه ای را با خبرنگاران انجام 
دهد، پس از اصرار آن ها بــه گفت وگو، رأی را اعلام کرد: نتیجه 0-3 
و جریمه 150 میلیونی تأیید شــد اما تصمیم گرفتیم که محرومیت 
طرفداران ســپاهان از حضور در استادیوم لغو شود و دیگر لازم نیست 
50 درصد بلیت فروشی کنند و هرچقدر که توانستند می توانند بلیت 

بفروشند.

فوتبالایرانچقدرازایافسیطلبکاراست؟
ورزش:ماجرای پول های بلوکه شــده فدراسیون فوتبال ایران از فیفا 
چند روزی است بســیار مطرح شده و در این خصوص گفته می شود 
مبالغی که فدراسیون نشــینان درباره اش حرف می زنند گرفته شده و 
طلب ایران از فدراسیون جهانی بسیار ناچیز است. در چنین شرایطی اما 
خزانه دار فدراسیون نه تنها طلب از فیفا را تأیید می کند که می گوید از 

کنفدراسیون فوتبال آسیا نیز مبالغی را طلبکار هستیم.
علی سلیمانی دراین باره گفت: 

»ما از کنفدراســیون فوتبال آسیا هم طلبکار هستیم. برای قسط دوم 
خوابگاه دوم حدود 300 هزار رینگت مالزی طلب داریم. قسط بعدی اش 

500 هزار رینگت است که این ها برای ما درآمدزایی است«.

زنوزیدرسراشیبیسقوط
چکبازیکنانتراکتوربرگشتخورد

ایلنا:باشــگاه تراکتور با وجود اینکه در بخش خصوصی و زیر نظر 
مالک متمول خود محمدرضا زنوزی اداره می شــود، برخلاف آنچه 
به نظر می رسد خالی از مشــکلات مالی و معوقات در پرداخت به 

بازیکنانش نیست.
در همین راســتا، خبر رســید که چکی که بازیکنان تراکتور برای 
دریافت بخشــی از مطالباتشان در اختیار داشتند برگشت خورده و 

پولی در حساب باشگاه برای پرداخت به آن ها نیست.
بازیکنان تراکتور قرار بود 10 درصد از قرارداد خود را در این مقطع 
دریافت کنند و حالا با این شرایط پولی به دستشان نرسیده است.

فتحاللهزادهواعظآشتیانیراتهدیدکرد
ورزش:فتح الله زاده کــه دیروز در برنامه صبحگاهی انتهای الوند 
حاضر شــده بود، با اشــاره به صحبت های دو هفتــه پیش واعظ 
آشــتیانی در این برنامه و زیر ســؤال بردن موضوع خرید زمین از 
ســوی وی در منطقه ای از شــمال کشور گفت: آقای واعظ به من 
تهمت زده و برای پاســخ به این موضوع به ایشان می گویم که در 

دادگاه می بینمت.
به گفته فتح الله زاده، واعظ آشــتیانی در این برنامه وی را به متهم 

به مسائلی کرده که باید در دادگاه پاسخگوی آن باشد. 
فتح الله زاده و واعظ آشتیانی هرگز رابطه خوبی با یکدیگر نداشته 

و بارها و بارها بر مسائل مختلف با یکدیگر به چالش خورده اند. 

ترابی:دوستدارمدراسپانیابازیکنم
ورزش:هافبک تیم فوتبال پرســپولیس گفت: مطرح کردن بحث 
مهندسی نتایج ناجوانمردانه است و چرا در ابتدای فصل که نتیجه 

نمی گرفتیم این حرف ها را نمی زدند.
ترابی در قســمت دیگری از حرف هایــش در خصوص اینکه گفته 
می شــود با پیشنهاد چند تیم اروپایی روبه رو شده است، گفت: من 
اطلاعی از این پیشــنهادها ندارم و مدیر برنامه هایم این موضوع را 
پیگیری می کند. تمام تمرکز من روی پرسپولیس است و در پایان 
فصل با باشــگاه صحبت خواهم کرد تا در نهایت یک تصمیم خوب 
بگیریم که نه من ضرر کنم نه باشــگاه پرسپولیس. وی در پاسخ به 
این پرسش که »دوســت دارد در کدام لیگ اروپایی بازی کند؟« 
خاطرنشــان کرد: من دوست دارم یک روز بازی در لیگ اسپانیا را 
تجربه کنم. فعلًا که در خدمت پرسپولیس هستم و تمام هدفم این 
اســت که با این تیم قهرمان لیگ شوم. الان هم صحبت در مورد 

آینده درست نیست.

اعلامآمادگیرسنبرایبازیرایگاندرلالیگا
ورزش:بشــار رسن بازیکن عراقی باشگاه پرسپولیس در گفت وگو 
با  برنامه »3-1« شبکه السومریه اظهار کرد: ممکن است روزی به 
یک باشــگاه ایرانی دیگر بپیوندم اما برایم سخت است که بخواهم 
برای استقلال بازی کنم چرا که برای هواداران پرسپولیس احترام 
زیادی قائل هســتم، آن ها در این مدت و در سخت ترین شرایط از 
من حمایت کردند. هافبک پرســپولیس همچنین اعلام کرد آماده 

است که به صورت رایگان در لیگ اسپانیا بازی کند.

الشحانیهبهدنبالتمدیدبارامینرضاییان
ورزش:بــه نقل از روزنامه اســتاد الدوحه قطر، مدیران باشــگاه 
الشحانیه در تلاش هستند تا قرارداد رامین رضاییان، مدافع ایرانی 
را که با پایان فصل جاری لیگ ســتارگان قطر خاتمه خواهد یافت 

تمدید کنند. 
ایــن بازیکن خط دفاعی با وجود قرار داشــتن تیم الشــحانیه در 
منطقه خطر ســقوط به دســته پایین تر سطح فنی بسیار خوبی از 
خود به نمایش گذاشــت و حتی سبب صعود این تیم تا رده هفتم 
جدول شد. بر اســاس این گزارش، الشحانیه که با خطر سقوط از 
لیگ ســتارگان مواجه اســت با تمدید قرارداد رامین رضاییان به 

احتمال فراوان سایر بازیکنان خارجی اش را کنار خواهد گذاشت.

کمپحجازی
بهباشگاهاستقلالواگذارمیشود

ورزش:وزیر ورزش و جوانان دستور داد که با همکاری اداره کل ورزش 
و جوانان استان تهران، کمپ ناصر حجازی به باشگاه استقلال واگذار 
شود. به نقل از پایگاه خبری وزارت ورزش و جوانان، مسعود سلطانی 
فر دیروز در جلسه خصوصی سازی باشگاه های استقلال و پرسپولیس 
دستور داد مراحل اجرایی و اداری واگذاری قطعی کمپ مرحوم ناصر 
حجازی به باشــگاه استقلال با کمک اداره کل ورزش و جوانان تهران 
صورت گیرد و این کمپ در آینده نزدیک به باشــگاه استقلال تهران 

واگذار خواهد شد تا موجب تسریع در فرایند خصوصی سازی شود.  

منهای فوتبال

کودتاینرم»سهمخواهان«دراستقلال
انتشار بیانیه مشترک بازیکنان فوتبال استقلال علیه وضعیت مدیریت این 
مجموعه و خطاب قرار دادن وزیر ورزش نشــان می دهد اوضاع باشــگاه 

استقلال در برهه کنونی به شدت نگران کننده است!
اما باید دید این بیانیه بر اساس چه هدف و معیاری نوشته شده است؟

مطالبه حقوق و قرارداد از ســوی بازیکنان کاملاً پذیرفتنی است اما یک 
نکته مبهــم در این میان وجود دارد که آیا با جنجال رســانه ای خزانه 
استقلال شارژ خواهد شد؟ چه کسانی از این شوی رسانه ای نفع می برند، 
آیــا وزارت ورزش که تــا به امروز نشــان داده اراده ای جدی برای حل 
مشکلات بی شمار استقلال ندارد با انتشار بیانیه بازیکنان از خود بی خود 

می شود و دستور حل فوری بحران مالی را می دهد؟!
حقیقتی تلخ در این اتفاق نهفته است که نویسنده بیانیه مشترک استقلال 
نه تنها به فکر موفقیت باشگاه نیست بلکه به دنبال ارائه آدرس غلط به 

هواداران است تا دوباره به مجموعه مدیریتی بازگردد!
اگر به خط خبری شکل گرفته علیه استقلال در روزهای اخیر به دقت نگاه 
کنید متوجه بسیاری از بازی های پشت پرده خواهید شد! مشکل امروز 
استقلال فقط پول نیست بلکه سهم خواهی بیرون ماندگان عشق شهرت 
است، انگار سناریونویس اصلی پشت پرده حاشیه های روزهای اخیر پس 
از فتح الله زاده حالا عزم خود را برای حذف سعادتمند آغاز کرده است تا 

دومین مدیرعامل استقلال در کمتر از یک ماه استعفای خود را بنویسد!
در اینکه سعادتمند در ماجرای داداشیان و ابِرا مرتکب اشتباه استراتژیک 
شــد شکی نیست اما اگر او پول مورد نیاز برای پرداخت بازیکنان را هم 
تأمین می کرد با برخی اتفاقاتی غیرمنتظره دیگر مواجه می شد چون قرار 

نیست استقلال به ساحل آرامش نزدیک شود!
تحلیل یک خطی بیانیه بازیکنان استقلال و رفتار کودتاگونه آن ها را باید 
محصول سهم خواهی دانه درشت ها دانست، دیروز برخی رسانه ها و امروز 
بازیکنان تیم همانند سربازان پیاده این جریان قسمتی از این نمایش را 
بــه اجرا درآوردند و مطمئناً فردا اتفاقات جدیدتری رقم خواهد خورد تا 
بازی به نتیجه برســد! وقتی بزرگ تر در خانه نیست هر خطری خانه را 
تهدید می کند، شاید اگر ســایه بزرگ تری این روزها روی سر استقلال 
بود کســی به خود اجازه نمی داد مشکلاتش را با جار و جنجال و بیانیه 
شبانگاهی طلب کند! کاش به جای دو جین ستاره کاغذی این روزها یک 
منصور پورحیدری وجود داشت که یاغیان سرکش امروز کنار او بزرگی 

می آموختند و این گونه سهم خواهی نمی کردند!

یادداشت

سیناحسینی
annotation@qudsonline.ir

سرقتمدالهایقهرماناسبقکشتیجهان
ورزش:پیشکسوت کشــتی ایران گفت: دزد ها وارد خانه ام شدند و همه 
مدال هایم را به سرقت بردند. ابراهیم جوادی ادامه داد: 18 مدال داشتم که 
در میان آن ها مدال برنز المپیک و همین طور چهار مدال طلای مسابقات 
جهانی و دو مدال طلای بازی های آسیایی نیز بود. متأسفانه دزد ها به جز 
مدال هایم، تعدادی وسایل مثل فرش و سماور عتقیه را هم به سرقت بردند. 

فکر می کنم ارزش این وسایل بیشتر از 100 میلیون تومان بود.
پیشکسوت کشتی ایران در پایان خاطرنشان کرد: خانه من مجهز به در و 
تجهیزات ضدسرقت بود، اما دزد ها که فکر می کنم سه نفر بودند همه آن ها 

را از کار انداخته بودند.

ناپدیدشدن۵00میلیونتومان
درفدراسیونشطرنج

ورزش:اتفاقی عجیب در فدراسیون شطرنج، مسئولان این نهاد را در آغاز 
ســال جدید با مشکلاتی مواجه کرده است. در اسفند ماه سال 98 مبلغ 
500 میلیون تومان از سوی وزارت ورزش و به منظور میزبانی از یک رویداد 
بزرگ بین المللی به حساب فدراسیون شطرنج واریز شد که البته با توجه به 
شیوع ویروس کرونا در ایران و به مانند سایر نقاط جهان، این رویداد هرگز 
برگزار نشد، اما زمانی که نیکوخصال نیز مسئولیت سرپرستی فدراسیون را 

برعهده گرفت، خبری از این مبلغ نبود.
محسن سمیع زاده سرپرست دبیری فدراسیون شطرنج با تأیید این موضوع 
به تسنیم گفت: زمانی که ما فدراسیون را تحویل گرفتیم، 2 میلیون تومان 

در حساب بود و ۷0 هزار یورو نیز بدهی ارزی وجود داشت.

واکنشملیپوشوالیبالبهاتهامهاعلیهستکوویچ
سرمربیتیمملیبازیکنانراکتکنمیزد

ورزش:چندی پیش بود که انتشار اظهارنظری از داورزنی درباره محمد 
وکیلی، سرمربی تیم ملی والیبال نوجوانان حاشیه ساز شد. در این مصاحبه 
که البته رئیس فدراسیون والیبال معتقد بود تحریف شده، داورزنی درباره 
کتک زدن بازیکنان توســط وکیلی در رده سنی نوجوانان صحبت کرده 
بود. پــس از چند روز برخی مربیان تیم ملــی در رده های پایه از جمله 
دامغانی ادعا کردند وکیلی چنین اقدامی انجام نداده و این ســت کوویچ، 
سرمربی سابق والیبال ایران در رده های پایه بوده که بازیکنان را کتک زده 
است! سامان فائزی، بازیکن تیم ملی والیبال در سال های اخیر که شاگرد 
ست کوویچ در تیم ملی نوجوانان هم بوده، درباره اخلاق و رفتار این مربی 
صرب گفت: هر مربی یک نوع تنبیه خودش را دارد، اما اصلاً کار به کتک 
زدن نمی رسید. خودم هم کم تنبیه نشدم، اما اینکه ست کوویچ کسی را 

کتک زده باشد درست نیست. 

تأمینحداقلحقوقبراینگهداریفدراسیونها
ورزش:ژاله فرامرزیان، معاون توســعه منابــع و مدیریت وزارت ورزش و 
جوانان ابراز امیدواری کرد که امسال هم منابع مورد نیاز فدراسیون ها تأمین 
شود. وی ادامه داد: ما هم با توجه به منابع موجود، برنامه ریزی می کنیم که 
چه بخشی از این منابع را به چه نحوی در اختیار چه فدراسیونی قرار دهیم. 
مســلماً ما برای آنکه روال عادی کار فدراسیون ها برقرار باشد، ان شاءالله 
حداقل هایی را برای حقوق و نگهداری سازمان های اداری این فدراسیون ها 

پرداخت می کنیم.

نادال:
خوشبیننیستمتنیسبهروزهایعادیبرگردد

ورزش:رافائل نادال تنیســور مطرح مردان جهان به بازگشت تنیس به 
شــرایط عادی پس از تعطیلی ورزش به دلیل شیوع کرونا بسیار بدبین 
اســت. تورنمنت های تنیس به دلیل کرونا تا آخر جولای به حالت تعلیق 
درآمده اند. این تنیســور اسپانیایی تأکید کرد: مشــکلات زیادی برای از 
سرگیری مسابقات وجود دارد. وی افزود: اگر بخواهیم بدون تماشاگر بازی 
کنیم، برای سازماندهی به افراد زیادی نیاز است که نمی توان آن را نادیده 

گرفت. در سطح بین المللی آن را مشکل بزرگی می بینم.

دست و پا زدن بی حاصل در دادگاه تجدیدنظر#
البته پرسپولیســی ها به دنبال حضور در دادگاه تجدید 
نظــر در پرونده برانکو و بودیمیر کــه خود این موضوع 
نیز به معنای اتلاف نزدیک بــه 100 هزار دلار روی دو 
کیس جداگانه و پرداخت حق وکیل و... است. آن هم در 
پرونده هایی که مشخص است پرسپولیس برنده نخواهد 
بود. البته موضوع اصلی در پرسپولیس، نبود منابع مالی 
برای پرداخت هایی مثل این اســت و مدیریت فعلی نیز 
چاره ای نیز بازی تأخیری برای گشایش های آتی ندارد. 
اتفاقی که مشخص نیست در آینده هم به وقوع بپیوندد 

یا نه.

شاکی جدید#
میثاق معمارزاده، دروازه بان ســابق پرسپولیس نیز که 
از مدتی قبل پیگیر مــوارد مربوط به مطالبات خود از 
این باشــگاه بود دیروز با حضور در فدراسیون به دنبال 
دریافت حکم خود در این رابطه بود. دروازه بان ســابق 
پرســپولیس درباره حضورش در فدراسیون گفت: در 
خصوص پرونده های مالی چه باید بگویم و این قدر که 

آمدم و رفتم به نتیجه نرسیدم چیزی بهتر است نگویم. 
درباره مبلغ آن با توجه به اینکه قطعی نشــده و به روز 
نشــده به جمع بندی نرسیده است. هیچ کس اراده ای 
برای پرداخت پولم ندارد. چند بار به باشگاه پرسپولیس 
رفتــم و گفتند بیایید نصف کنیم امــا باز هم اراده ای 
نیســت. معمارزاده در خصوص اینکه آیا احتمال دارد 
به ای اف ســی بابت مطالباتش از پرسپولیس شکایت 
کنــد گفت: من تا این لحظه این کار را نکردم. ســعی 
کــردم با صحبت کــردن جلو بروم. من به باشــگاه و 
هواداران پرســپولیس عرق دارم، نه به کادر مدیریتی 
آن و بــه همین دلیل بوده که در 10 ســال اخیر هیچ 
کاری نکردم اما باشگاه هیچ اقدامی نکرده است. اینکه 
بخواهم به ای اف سی شــکایت کنم به رفتار آقایان و 

کادر مدیریت البته بستگی دارد.

Zoom  

خوشبینیهایرسولپناه
رسول پناه، سرپرست پرســپولیس درباره اتفاقات اخیر 
حول این باشگاه گفت: برانکو بابت مطالبات خود شکایتی 
را مطرح کرده و حکم اولیه آن آمده و ما درخواست گراند 
حکم را کردیم و در مهلت قانونی این درخواست را به فیفا 
ارســال کردیم. هزینه این دادرسی از طلبی که داشتیم 

کسر شده و منتظر پاسخ در این رابطه هستیم.
سرپرست سرخپوشــان درباره اینکه مطالبات برانکو از 
نظر این باشگاه چقدر است گفت: اجازه بدهید وقتی این 

موضوع قطعی شد آن را اعلام کنیم.
وی درباره مهلت 6 روزه برانکو به پرســپولیس گفت: ما 
طبــق روال قانونی کار را دنبال می کنیم. وقتی این نامه 
مطرح شده ما طبق روال دنبال می کنیم و اکنون با فیفا 
ارتباط لازم را داریم و مکاتبات را دنبال می کنیم و چیزی 

پرسپولیس را تهدید نمی کند.
رسول پناه در واکنش به این موضوع که میزان مطالبات 
این باشــگاه کمتر از بودجه لازم آن هاست و این مسئله 
نگرانی بازیکنان را در پی داشــته گفت: مطالبات ما در 
حدود 650 هزار دلار اســت و مــا در حال مدیریت آن 
هستیم. برخی احکام برای قطعیت نیاز به زمان هستند 
و مــا درباره آرا و احکامی که قطعی شــده کار را دنبال 
می کنیم و درباره دیگر احکام نیز مدیریت خواهیم کرد و 
جــای دیگر هم مطالبات داریم و از آن پرداخت خواهیم 

کرد.
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سیما و سینماسیما و سینما

خبر

 ۲۰ اردیبهشت؛ آخرین مهلت شرکت 
در انتخاب چهره هنر انقلاب

ایسنا: دبیرخانه ششمین هفته 
هنر انقــاب، ۲۰ اردیبهشــت 
۹۹ را پایان مهلت شــرکت در 
نظرسنجی مردمی انتخاب چهره 

هنر انقاب اعام کرد.
این نظرسنجی که برای نخستین 

بار در تاریخ برگزاری هفته هنر انقاب برگزار می شود، همزمان با انتخاب 
نامزدهای نهایی و چهره هنر انقاب توسط جمعی از نخبگان و چهره های 
فرهنگی و هنری، از سوی مردم صورت می گیرد. عاقه مندان به شرکت 
در این نظرسنجی می توانند با ارســال عدد ۱ به شماره ۵۰۰۰۲۰۷۷ و 
نصب اپلیکیشن حوزه هنری، نامزد مورد نظر خود را از میان ۱۵ چهره 
مطرح شــده، انتخاب کنند. نرگس آبیار، سعید اسماعیلی، جواد افشار، 
وحید چاووش، امیر داسارگر، ســیدمحمود رضوی، حسن روح الامین، 
وجیهه سامانی، مرتضی شعبانی، صابر شیخ رضایی، غامرضا صنعتگر، 
بهناز ضرابی زاده، محســن عنایتی، محســن کاظمی و زهــرا کاردانی 
نامزدهای کســب عنوان چهره هنر انقاب در ســال ۹۸ هستند. آیین 
معرفی چهره و رویداد شــاخص هنر انقاب با بهبود شرایط اجتماعی و 

پس از پایان زمان درگیری با کرونا برگزار خواهد شد.

با اکران فیلم در غزه صورت پذیرفت
 نمایش »منطقه پرواز ممنوع« 

برای اهالی فرهنگ و هنر فلسطین
سیما و سینما: فیلم سینمایی 
»منطقــه پرواز ممنــوع« برای 
جمعــی از اهالی فرهنگ و هنر 
فلســطین در غزه بــه نمایش 
درآمد. برنامه اکران فیلم »منطقه 
پرواز ممنوع« به کارگردانی امیر 

داسارگر برای هنرمندان و اهالی فرهنگ در غزه، به همت بخش بین الملل 
جشنواره فیلم عمار برگزار شد. یوسف الحسنی، کارگردان فلسطینی در 
این نشســت گفت: امیدوارم چنین کارهایی را بیشتر ببینیم که به ویژه 
برای کشورهای عربی ســاخته شده باشد؛ زیرا اینجا تصویر مردم ایران 
به صورت غیرمناسبی نشان داده شده  است. گفتنی است، »منطقه پرواز 
ممنوع« پرفروش ترین فیلم برای مخاطب نوجوان در ایران است که نسخه 

نمایش خانگی آن نیز منتشر شده است.

پیش تولید آغاز شد
 همکاری شهاب حسینی و پرویز پرستویی 

در »بی همه  چیز«
سیما و سینما: پیش تولید فیلم 
ســینمایی »بی همــه چیز« به 
کارگردانی محســن قرایی آغاز 
شــد. به نقــل از روابط عمومی 
پروژه، پیش تولید فیلم سینمایی 
»بی همه چیــز« تازه ترین فیلم 

محسن قرایی آغاز شد. محسن قرایی که ساخت فیلم های »سد معبر« و 
»خسته نباشید« را در کارنامه دارد و پیشتر قرار بود فیلم »سطح یک« 
را کارگردانــی کند، برای اثر تازه اش ســراغ ترکیب جدیدی از بازیگران 
رفته است. پرویز پرستویی و هدیه تهرانی در کنار شهاب حسینی جمع 
بازیگران این فیلم را تشکیل می دهند. »بی همه چیز« نخستین حضور 

این سه بازیگر در کنار هم است.

 ســیما و ســینما/ زهره کهندل  ماجرای بازگشایی 
ســینماها از عید فطر در چند روز اخیر جدی تر شده است. 
پــس از خبر معاون شــورای نظارت و ارزشــیابی و رئیس 
شــورای عالی اکــران از تنظیم مقرراتی برای بازگشــایی 
احتمالی ســینماها در عید فطر، زمزمه های این ماجرا قوت 
گرفت و مصوبه ششمین جلسه کارگروه بررسی آسیب های 
کرونا در ســینما هم خبر از بازگشــایی داوطلبانه سینماها 
پس از اعام این ســتاد داد. به گفته محمد قاصداشــرفی، 
رئیس انجمن ســینماداران آنچه مطرح شده، این است که 
بازگشــایی در ابتدا به صورت داوطلبانه باشــد اما تا زمان 
اجرا، فرصت زیادی باقی است و هنوز جزئیات آن مشخص 
نیست. او عنوان کرده »نظر سینماداران این است که برای 
عید فطر همه ســینماها بازگشایی شــود، اما شاید هم به 
صورت موقت چند ســالن انتخاب شود. هنوز زمان زیادی 
تا عیــد فطر مانده و باید ببینیم تا آن روز شــرایط جامعه 
چگونه اســت و نمی شــود درباره یک ماه آینده پیش بینی 
کرد«. این همان موضوعی است که صدای منتقدان را بلند 
کرده است، اینکه چطور می توان از الان برای یک ماه آینده 
تصمیــم گرفت در حالی که خبرهایــی از موج بعدی کرونا 
از نیمه اردیبهشــت در صورت رعایت نکردن فاصله گذاری 

اجتماعی و مسائل بهداشتی به گوش می رسد. 
نکته دیگر اینکه درصورت بازگشــایی سینماها که خواسته 
بســیاری از عاقه مندان این عرصه اســت با رعایت نکات 
بهداشــتی، چــه تضمینی بــرای رعایت دقیــق اقدامات 
پیشــگیرانه وجود دارد؟ اینکه فقط کارکنان سینما ماسک 
و دستکش داشته باشند کافی اســت؟ یا گندزدایی روزانه 
سینماها و ضدعفونی کردن تمام صندلی های سینماها پس 
از پایان هر سانس که امری ضروری است، به صورت منظم 
انجام می شــود و ناظری برای این ماجرا وجود دارد؟ اینکه 
فقط برای یک ســوم ظرفیت ســالن ها بلیت فروخته شود 
در شــرایطی که امکان گران شــدن بلیت هم وجود ندارد، 
وضعیت ناپایدار اقتصادی سینماها را در این شرایط سامان 
می بخشد؟ برای بررسی این موضوع با دو نفر از اهالی سینما 
که همچــون دیگر همتایان خود از خســارت های تعطیلی 
سینماها در این شرایط مصون نمانده اند گفت و گو کردیم. 

سینما، صف نانوایی نیست #
پردیس  مدیــر  نــوروزی،  ســجاد 
سینمایی آزادی معتقد است امکان 
بازگشایی سینماها از عید فطر وجود 
نــدارد. او به خبرنــگار ما می گوید: 
بازگشــایی  برای  که  نظام نامــه ای 
سینماها تدوین شده، اتفاقی را رقم 
نخواهد زد؛ در واقع اگر ســینماها در این شرایط بازگشایی 

نشوند برای سینمادار به صرفه تر است. 
او توضیح می دهد: در شــرایط فعلی که تب شــیوع کرونا 
هنوز در جامعه داغ اســت، بســیاری از مــردم برای حفظ 
سامتی خودشان حاضر نیستند به سینما بروند. چرا مردم 
باید به ســینما بروند؟ آیا ســینما رفتن جزو نیازهای اولیه 
مردم است؟ قطعاً این طور نیست، چون سرگرمی، نیاز ثانویه 
است. در شــرایط بحرانی فعلی، نیازهای ثانویه موضوعیت 
خودش را از دســت می دهد. ضرورتی ندارد که کســی به 
سینما برود چون ســینما رفتن یک تفریح دسته جمعی و 
خانوادگی اســت. مردم زمانی به سینما می روند که در کنار 
خانواده شان فیلم ببینند، اگر قرار باشد با فاصله دو صندلی 
از یکدیگر بخواهند فیلم ببینند، تماشــای فیلم برایشــان 
لذتی ندارد؛ ضمن اینکه ضرورتی نمی بینند در این شرایط 

به سینما بروند.
او ادامه می دهد: من نمی گویم تدوین شیوه نامه بازگشایی 

ســینماها کار غلطی اســت، ولی امکان اجرایی شــدن آن 
در شــرایط کنونی کشــور که همه درگیر کرونا هستند، با 
ابهاماتی مواجه است. این شــرایط نه فقط در ایران که در 
کل دنیا وجود دارد. در این شــرایط صنعت ســینما به ویژه 
برای ســینمادارها در تمام دنیا ضــرر خواهد کرد چون در 
سال ۲۰۲۰ میادی چیزی به نام سرگرمی وجود ندارد، در 
آمریکا تا پایان سال جاری میادی تمامی کنسرت ها لغو و 

برگزاری آن ها ممنوع شده است. 

نیازمند یک نظام نامه جامع و کامل هستیم#
نــوروزی با بیان اینکــه باید تدبیری جدی برای شــرایط 
فعلی اندیشــیده شــود در غیر این صورت صنعت ســینما 
در کشــورمان لطمه های غیرقابل جبرانــی خواهد خورد، 
خاطرنشان می کند: اتفاقی که در چین رخ داد در ایران هم 
می افتد، سینماها باز می شوند ولی چون استقبالی نمی شود 

بسته خواهند شد.
او یادآور می شــود: فهرســت نیازهای بهداشــتی، تأمین 
کالاهای اساســی، وضعیت صنایع و کارگران بیکار شده و 
غیره آن قدر بلند بالاست که سینما در انتهای این فهرست 
هم قرار نمی گیرد. در این شــرایط نباید توقع داشته باشیم 
دولت به ســینماها کمک مالی کند ولی اگر به این صنعت 
بی توجهی شــود قطعــاً دچار لطمه های جبــران ناپذیری 

خواهد شد.  
این سینمادار می گوید: حوزه فرهنگ و هنر در شرایط فعلی 
نیازمند یک نظام نامه جامع و کامل اســت که ســقف آن 
یک درصد از بودجه کل کشــور خواهد بود و بیشتر از یک 
درصد هم نمی شــود. اگر دولت بسته جامعی را برای مقابله 
با آســیب های ناشی از کرونا در نظر بگیرد، باید یک درصد 
را بــه بخش فرهنگ و هنر اختصاص دهد، این مطالبه باید 

فوریت پیدا کند.
به باور او با احتمالات نمی توان مشکات را حل کرد، چون 
چشــم انداز روشــنی وجود ندارد که این ویروس با گرم تر 
شدن هوا از بین برود یا نه، در حالی که بسیاری منتظر پایان 

اردیبهشت هستند تا ببینند اثر گرما چه می کند. 
وی با بیان اینکه ســینمای ایــران پیش از این اتفاقات هم 

سینمای ســرپایی از نظر اقتصادی نبود و تعطیلی اجباری 
ســینماها در فصل فروش فیلم ها که نوروز هر سال است، 
ضربه ســنگین تری به این صنعت زد، عنوان می کند: دولت 
اگــر فکر جدی نکند با شــرایط به وجــود آمده ۶۰ درصد 
ســینما ها تعطیل می شــوند. در حال حاضر سرگرمی برای 
مردم موضوعیت ندارد. در شــرایط عادی مــردم همراه با 
خانواده شــان به ســینما می رفتند ولی الان این مســائل 

برایشان اولویت ندارد. 

صرفه اقتصادی ندارد#
مســعود ردایی، تهیه کننده سینما 
هم معتقد است بازگشایی اختیاری 
فطــر، کمکی  عیــد  از  ســینماها 
به ســینمادارها و صنعت ســینما 
نمی کند. او به خبرنگار ما می گوید: 
شیوع ویروس کرونا، فشار زیادی به 
تمام صنایع اقتصادی کشور وارد کرده و در زمینه فرهنگی 
و اجتماعــی هم صنعت ســینما و هنرمندان با مشــکات 
جدی مواجه شــدند که بعید اســت بازگشــایی اختیاری 
سینماها مشــکات را حل کند، ضمن اینکه رعایت کردن 
فاصله اجتماعی از ســوی تماشاگران و عمل به توصیه های 
بهداشتی هم اطمینان قطعی را در پی ندارد و ممکن است 

عده ای کمتر رعایت کنند. 
او با بیان اینکه بازگشــایی سینماها در شرایط فعلی صرفه 
اقتصادی ندارد، خاطرنشــان می کند: قرار اســت سازمان 
ســینمایی کمک های مالی داشته باشــد ولی این ها تأثیر 
جدی ندارد. ســالانه حدود ۱۰۰ فیلم ســینمایی ساخته 
می شــود که تعداد زیادی از آن ها اکران می شوند ولی ۹۰ 
درصد آن ها نمی توانند پول خودشــان را در بیاورند و فقط 

۱۰ درصد به سوددهی می رسند. 
این تهیه کننده ســینما اضافه می کند: چطور ممکن است 
سینمایی که از نظر مخاطب با مشکاتی جدی مواجه است 
در شــرایط فعلی با محدودیت یک سوم ظرفیت و شرایط 
ویژه بهداشتی، مخاطب جذب کند؟! از سوی دیگر موضوع 
افزایش قیمت بلیت سینماها هم که برای سینمادارها یک 
ضرورت به شــمار می رود در این شــرایط برای مردم یک 

معضل اســت، در شــرایطی که مردم از لحاظ اقتصادی در 
مضیقه هستند، این اتفاق بازدارنده خواهد بود.

سینمادارها بیشتر از فیلمسازها ضرر کرده اند#
ردایی با بیان اینکه تولید فیلم بســیار پرهزینه اســت ولی 
مخاطب هم از نظر اقتصادی در تنگنا قرار دارد، خاطرنشان 
می کند: این موضوع سبب می شود مردم به جای فیلم دیدن 
با شــرایط ویژه بهداشتی در سینماها در خانه هایشان و در 

کنار اعضای خانواده فیلم ببینند.
او می گوید: صنعت ســینمای ما با شرایط بحرانی و سختی 
در مسائل مالی مواجه بود که با شیوع کرونا، وضعیتش بدتر 
هم شد؛ محدودیت یک ســوم ظرفیت سالن های سینما و 
احتمال افزایش بهای بلیت ها که اگر ۵ هزار تومان باشــد، 
برای یک خانواده چهار نفره ۲۰ هزار تومان افزایش قیمت 
دارد، هــم بی میلی برای مخاطب به وجــود می آورد و هم 
اینکه محدودیت در ظرفیت ســالن ها برای سینمادار صرفه 

اقتصادی ندارد.
این تهیه کننده ســینما معتقد است سینمادارها بیشتر از 
فیلمســازها ضرر کرده اند و یادآور می شود: به هرحال برای 
صاحبان فیلم، معبری به نام اکران آناین هم به وجود آمده 
است که می تواند بخشی از خسارت هایشان را جبران کند، 

اما برای سینمادارها راهی وجود ندارد.
به باور او کمک های مالی دولت به سینمادارها، مُسکن است 
و نه درمان جدی، در حالی که این مشــکل باید به صورت 
جدی، حل و راهکاری برایش پیدا شــود؛ مثاً برای جبران 
خســارت فیلم ها در این ایام، راهــکار »اکران آناین« پیدا 
شد، سازمان  اوج و آقای حاتمی کیا جرئت کردند و در این 
ماجرا پیشقدم شــدند که فروش نسبتاً خوبی هم در اکران 

آناین داشتند. 
ردایی می گوید: باید برای فیلم هایی که در شــرایط کرونا، 
ساختشان متوقف شده و ضرر کردند هم تدبیری اندیشیده 
شــود. سازمان سینمایی باید در حمایت از سینماگرانی که 
در این ماجرا خسارت دیده اند، کمک های مالی را به صورت 
عادلانه و مساوی انجام دهد و این طور نباشد که کمک های 
مالی برای عده ای بیشــتر باشد و برای عده ای کمتر، چون 

همه از این موضوع آسیب دیده اند.

پیشنهاد یک کارگردان برای دوران پسا کرونا

»هنر و تجربه« فیلم ها را آنلاین اکران کند
فارس: آرین وزیردفتــری، کارگردان فیلم های کوتاه معتقد 
است: سینمای هنروتجربه می تواند با فیلم های شاخص خود 

جشنواره ای به صورت آناین برگزار کند.
وزیردفتری درباره اینکه برای نجات سینمای هنری و تجربی 
در دوران کرونا و پساکرونا چه باید کرد، به خبرنگار سینمایی 
خبرگزاری فارس گفت: ســینما هم مانند بخش های دیگر 
اجتماع نیازمند یک بازتعریف در میان مدت اســت؛ چراکه 
در این بحران کرونا اتفاقات قابل پیش بینی نیستند و به نظر 
می رســد سازوکارهای تولید و پخش فیلم نیز باید خود را با 

محدودیت های کرونا تطبیق دهند.
وی ادامــه داد: بایــد فکر کنیم که 
در یــک بــازه طولانی تــر چگونه 
می خواهیم بــا کرونا برخورد کنیم. 
شاید شــیوه اکران متعارف فیلم ها 
در ســینما تا یک یا دو سال آینده 
اجرایی نباشــد. روالی که سینمای 
دنیا و جشنواره های مختلف در حال حاضر در پیش گرفته اند 
نمونه ای از نیاز مبرم به این تغییرات و بهتر است که ما هم در 

ایران برای آن فکری کنیم.
کارگردان »مثل بچه آدم« با اشــاره به اینکه به طور معمول 
فیلم های هنروتجربه پس از کســب اعتبار جشــنواره ای و 
بین المللــی برای مخاطبــان خاص خود در کشــور اکران 
می شــدند، تأکید کرد: از آنجاکه فیلم های هنری و تجربی 

معمولاً از مســیر جشنواره های بین المللی آغاز می شوند، دو 
نکته حائز اهمیت است، نخست آنکه باید ببینیم تغییرات در 
روال این جشنواره ها چیست و دوم آنکه در شیوه های تولید و 

پخش داخلی کشور خودمان چه اتفاقی رخ می دهد.
بــه گفتــه وزیردفتری، ســازوکار تولید فیلم نیــز نیازمند 
مشــاوره های صنفی با صنوف و ســازمان های دیگر است تا 
مشخص شود سازوکار تولید در این شرایط چیست و با چه 

تغییراتی همراه است.

وی با اشاره به اینکه سینمای هنروتجربه پنجره ای برای اکران 
فیلم های هنری و تجربی اســت، گفت: اینکه در حوزه تولید 
چه اتفاقی برای فیلم های هنری و تجربی رخ می دهد، لزوماً 
مسئولیت گروه هنروتجربه نبوده و نیست، اما ارائه راهکاری 
برای اکران فیلم های تولیدی این حوزه در دوره شیوع ویروس، 
نکته ای است که از هنروتجربه انتظار می رود. مثاً هنروتجربه 
می توانــد با ایجاد یک پلتفرم، فیلم ها را آناین اکران کند یا 
حتی روی فیلم های شاخص اکران پیشین خود مانور داده و 

جشنواره ای به شکل آناین برگزار کند تا فیلم هایی که تاکنون 
در هنروتجربه روی پرده رفته اند، دوباره اکران آناین شوند.

کارگردان »هنوز نه...« ادامه داد: به نظر می رســد در فضای 
پخش آناین فیلم نیز همان الگوی پیشــین اکران سینماها 
در حال تکرار است؛ یعنی اکران آناین فیلم ها به سمت قطب 
بدنه ای سینمای ایران و فیلم های تجاری در آن فضا به دنبال 
اشباع ظرفیت پلتفرم های آناین فعلی هستند. باید خیلی زود 
جریان موازی ســینمای هنری و تجربی نیز برای این اتفاق 
ایجاد شود و شاید در میان مدت هنروتجربه بتواند با راه اندازی 

یک پلتفرم آناین مستقل، این مسیر را هموار کند.
وزیردفتری با بیان اینکه از آغاز کار هنروتجربه با سیســتم 
پراکنده بودن ســانس فیلم ها و تعداد سالن های محدود این 
گروه موافق نبوده است، گفت: این تعداد سانس و سالن برای 
فیلم ها به ضرر هنروتجربه و فیلم هاست. این مجموعه باید به 
شــکل یک پاتوق درآمده و سینما و سالن های خاص خود را 
داشته باشد و فارغ از محدودیت های پیش آمده به دلیل کرونا، 
این تغییر برای اکران بهتر فیلم های فیلم سازان ضروری است.

وی در پایان دربــاره وظیفه دولت برای حمایت از فیلم های 
هنری و تجربی اظهار کرد: بهتر است حمایت دولت به شکل 
غیرمســتقیم و در دادن سوبسید تبلیغات به فیلم ها و ایجاد 
فرصت بهتر و بیشتر برای اکران و یا حتی فراهم کردن فضایی 
بازتر برای برگزاری جشنواره مستقل فیلم های هنری و تجربی 

باشد.

ســیما و سینما: رادیو نمایش با پخش نمایش رادیویی »از حوالی دریا« روز 
ملی خلیج فارس را گرامی می دارد.

به نقل از روابط عمومی اداره کل هنرهای نمایشــی رادیو، داســتان نمایش 
رادیویــی »از حوالی دریا« دربــاره دلاوری های الله وردی خــان و امام قلی 
خان، فرمانروایان ایالت فارس در دوره صفوی اســت که به تسلط ۱۱۷ ساله 

پرتغالی ها در خلیج فارس پایان دادند.
در این نمایش رادیویی میرطاهر مظلومی، مهدی نمینی مقدم، ســیما خوش 
چشم، محمد پورحسن، سینا نیکوکار، مهدی طهماسبی، محمد آقا محمدی، 
احمد گنجی، رامین پورایمان، محمد شــریفی مقدم و کامیار محبی به ایفای 

نقش می پردازند.
پخــش مجموعه رادیویی »از حوالی دریا« به کارگردانی مجید حمزه در رادیو 

نمایش آغاز شده و تا پنجشنبه ۱۱ اردیبهشت ادامه دارد.
این مجموعه رادیویی به تهیه کنندگی ژاله محمدعلی، صدابرداری محمدرضا 
محتشمی و افکتوری محمدرضا قبادی فر هر شب ساعت ۱۲ از رادیو نمایش 

پخش می شود.

 بزرگداشت روز ملی
خلیج فارس در رادیو نمایش

سیما و سینما: نت فلیکس، حق نمایش نسخه ترمیم شده آثار منتخب بزرگان سینمای رادیو
جهان از جمله عباس کیارســتمی را طی عقد قراردادی با شرکت فرانسوی »ام کی۲« 

در اختیار گرفت.
به نقل از ســایت اسلش، کمپانی فرانســوی »MK۲« با عقد قراردادی با نت فلیکس، 
حق نمایش آثار عباس کیارستمی در کنار آثار بزرگان سینمای جهان را به نت فلیکس 

واگذار کرد.
طی قرارداد جدید، کمپانی »MK۲« فرانسه که حق پخش و نشر اغلب آثار فیلمساز فقید 
ایرانی را در اختیار دارد، نسخه ترمیم شده آثار کیارستمی و چند کارگردان بزرگ دیگر را 

در اختیار کمپانی نت فلیکس قرار می دهد. 
این قرارداد شامل حق نمایش ۵۰ فیلم بلند سینمایی است. نت فلیکس در مرحله اول این 
قرارداد آثار »فرانسوا تروفو« ازجمله »فارنهایت ۴۵۱«، »۴۰۰ ضربه«، »زنی در همسایگی« 
و »بالاخره یکشــنبه« را نمایش می دهد. در ادامه سال جاری میادی نیز نسخه ترمیم 
شده آثاری از »چارلی چاپلین«، »باستر کیتون«، »آلن رنه«، »کریستوف کیشلوفسکی«، 
»استیو مک کوئین«، »دیوید لینچ«، »ژاک دمی«، »میشل هانکِِه«، »امِیر کاستاریکا«، 

»خاویر دولان« و »عباس کیارستمی« را در وب سایت خود به نمایش خواهد گذاشت.

نت فلیکس آثار کیارستمی 
را نمایش می دهد

سینما

سینما

بررسی اما و اگرهای بازگشایی سینماها از عید فطر

مُسکنی که درد را ساکت نمی کند
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ورود »سرمایه« آری، ورود »پولشویی« نه! 
مبارزات عدالت خواهان از زاویه فرهنگ، هنر، معنویات و ارزش ها با پولشویی و 
پولشویان، با ورود افراد، گروه ها، شرکت ها و جریان های غیرسینمایی که اهداف 
سیاســی، تجاری و حزبی را دنبال می کنند و همچنین رخدادهای مرتبط با 
امثال امامی و رضوی درخصوص استفاده از سرمایه ها و افراد مسئله دار، سبب 
مخدوش شدن یک موضوع مهم درعرصه فرهنگ وهنر، سینما و رسانه شده 

است. 
سینما و تولید فیلم بر ارکان هنرمند، هنر، مدیریت، مخاطب و سرمایه استوار 
اســت و هر کدام از این مؤلفه ها باید در سینما نقش، سهم و جایگاه خود را 
داشته باشند، ولی به دلیل نبود مدیریت و نداشتن سازوکار تخصصی، قانونی و 
شفاف، سینمای امروز ایران دچار انواع بیماری ها و هرج ومرج است و هیچ چیز 
و هیچ کس سرجای خود نیست؛ این قرار نداشتن در جای خود، از منظر شرع 
و عرف و قانون، به معنای نبود عدالت اســت. چنین آشفته بازار و نبود دانش 
و تخصص در حوزه مدیریت سینما و گاه تولید فیلم و جذب سرمایه، سبب 
باز شــدن دروازه های سینما به روی هر کس و هر گروه شده و چون نظارت 
وجود ندارد، بر نابسامانی های سینمای کشور افزوده شده است. واقعیت اینکه، 
شما به عنوان سینماگر، چنانچه بهترین فیلمنامه با مضامین عالی و برترین 
عوامل فنی وهنری تولید فیلم را در اختیار داشته باشید، اما سرمایه ای برای 
ســاختن آن -که امروزه تولید یک فیلم معمولی چند میلیارد تومان هزینه 
دارد- وجود نداشــته باشد، کاری از دستتان برنمی آید و تولید فیلم مقدور 
نخواهد بود. ازآنجا که امکانات و تســهیات فرهنگ وهنر و سینما در کشور 
ما براســاس قدرت و جایگاه دولتی ها و ارگانی ها میان آن ها تقســیم شده و 
آن ها عمدتاً از همفکران و همسوهای خود پشتیبانی می کنند و امکانات خود 
را در اختیار آن ها قرار می دهند، شــما مجبور می شوید برای تعطیل نشدن، 
بقــای تولید و گرداندن چرخ زندگــی خود، به بخش خصوصی رجوع کنید 
تا شــاید موفق به جذب سرمایه شوید. بدیهی است سرمایه داران، آن هم در 
ایران ســرمایه داری که بر مناسبات اقتصادی آن، دلالی سلطه دارد، به سود 
می اندیشند و بخشی از سرمایه آن ها مانند سرمایه جاری در کشور از سامت 
و شفافیت دور است و امکان ورود هرگونه سرمایه به سینما وجود دارد. با این 
همه می شــود، با گزینش مدیران متخصص و متعهد، برای اداره امور سینما 
و مدیریت هوشمندانه، بهینه و هدفمند سینماگران، سرمایه ها را گزینش و 
شفاف و از آن ها برای تولید آثار خوب ملی سینمایی استفاده کرد. بنابراین به 
دلیل برخی غلط ها و انحراف ها، نباید با ورود سرمایه به هنر و سینما مخالفت 
کرد و باید میان آن و فرصت طلبان پولشو و باندهای مافیایی که در سینما و 
همه جا هستند، تفاوت قائل شد. سینما برای نجات از بیماری ها و بحران های 

خود، باید به اهل آن واگذار شود.
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